
دكت�ر حمي�د پورمحمدي، مع�اون اقتص�ادي 
و هماهنگ�ي س�ازمان برنامه و بودجه كش�ور 
در نشس�تي با خبرن�گاران ب�ه دف�اع از ارقام 
درآم�دي بودج�ه پرداخ�ت و گف�ت: كمت�ر 
از 4 درص�د بودج�ه ش�ركت هاي دولت�ي ب�ه 
هزينه پرس�نلي اختص�اص دارد و بيش�تر آن 
صرف خري�د تجهي�زات و خدماتي مي ش�ود 
كه به مردم خدم�ات يارانه اي ارائ�ه مي دهند. 
حمید پورمحمدي گفللت: با كمي تللاش وزارت 
نفت درآمد فروش نفللت واقع بینانه بللوده و حتماً 
محقق شللدني اسللت به خصوص كه نرخ هر بشكه 
را 50 دلار در بودجه در نظر گرفته ايم در حالي كه 
هر بشكه دلار در حدود 62 دلار است. وي در پاسخ 
به سؤال »جوان« كه سللازمان برنامه و بودجه چه 
اقدامي در جهت اصاح ساختارها و كاهش هزينه ها 
كرده است تا مردم احساس نكنند كه هزينه كاهش 
درآمدهاي نفتي را فقط آنها از جیبشان مي پردازند، 
گفت: سازمان برنامه و بودجه با برنامه اي كارشناسي 
تاش كرد تا هزينه هاي اجتناب ناپذير و اجتناب پذير 
تفكیك شود و پس از آن در بودجه امسال ما 76 هزار 
میلیارد تومان صرفه جويي در دستور كار است كه 
از جمله مي توان نظارت بیشللتر بللر پرداختي هاي 
حقوق مديران، كاهش شديد هزينه هاي همايش ها 
و مأموريت هاي داخلي و خارجي و هزينه هاي خريد 
تجهیزات اداري بود كه براي سال 99 نیز همین روند 
در حوزه هزينه هاي اجتناب پذير با قدرت بیشتري 

پیگیري مي شود. 
وي با بیان اينكه سال 97 سللال بسیار سختي بود 
چون از يك سو با كاهش درآمد نفتي مواجه بوديم 

و از سللوي ديگر كمك به سللیل زدگان بودجه اي 
در حدود 151 هللزار میلیللارد تومللان را به خود 
تخصیص داد، گفت: سللال 99 حللدود 340 هزار 
میلیللارد تومان حقوق و يارانلله پرداخت مي كنیم 
كه از اين میزان تنها 240 هللزار میلیارد تومان آن 
مربوط به حقوق كاركنان و بقیه مربوط به يارانه ها، 
رتبه بندي فرهنگیان، پاداش بازنشستگان و حمايت 

از مستمري بگیران خواهد بود. 
   چرا شركت هاي دولتي بودجه

زياد مي گيرند ؟ 
 پورمحمدي در پاسخ به سؤال ديگر »جوان« مبني 
بر اينكه چرا بودجه شركت هاي دولتي زياد شده در 
حالي كه درآمد آنها افزايش چنداني ندارد و تكلیف 
شللركت هاي زيان ده چرا روشللن نمي شود، گفت: 
 طبق قانللون شللركت هاي زيان ده بايللد ظرف دو 
سللال تعیین تكلیف شللوند، اما برخي شركت هاي 
بزرگ زيان ده مانند 31 شركت آب منطقه اي ريال 
31 شللركت آب و و فاضاب، 13 شركت برق، 19 
شللركت گاز، راه آهن، راهداري، سازمان حمايت، 
تعاوني هاي روستايي، خدمات كشللاورزي، صداو 
سیما را نمي توانیم واگذار كنیم، زيرا در حال حاضر 
خدمات يارانه اي سنگیني به مردم ارائه مي دهند و 

واگذاري آنها در شرايط فعلي امكان پذير نیست. 
     هزينه پرسنلي شركت هاي دولتي

كمتر از 4 درصد است 
وي تأكیللد كللرد: كل هزينه هاي مسللتقیم و غیر 
مستقیم پرسنلي در شللركت هاي دولتي كمتر از 
4 درصد هزينه هاي اين شركت ها است و آنچه باعث 
افزايش بودجه آنها نسللبت به سال هاي قبل شده 

است، تسعیر نرخ ارز است كه براي خريد تجهیزات 
و كالاهاي مورد نیاز اين شركت ها مانند تجهیزات 
تصفیه و انتقال آب در نیرو ويا تجهیزات مورد نیاز در 

وزارت نفت و ساير بخش ها است. 
 معاون سازمان برنامه با بیان اينكه از مجموع 382 
شركت دولتي 104 شركت زيان ده و 278 شركت 
در نقطه سر به سر يا سود دهي است و اين شركت ها 
حدود 5 هزار و 780 میلیارد تومان مالیات در نظر 
گرفته است، گفت: امیدواريم با تدوين قانون برنامه 
هفتم توسعه امكان تعیین وضعیت يا تغییر وضعیت 

اين شركت هاي دولتي فراهم مي شود. 
پورمحمللدي گفت: در سللال 99 اين شللركت ها 
درجهت ارائلله خدمات به مردم حللدود210 هزار 
میلیارد تومان سللرمايه گذاري خواهنللد كرد كه 
اين رقم در سللال گذشللته در حللدود 130 هزار 
میلیارد تومان بوده اسللت. وي همچنیللن از الزام 
كردن شركت هاي دولتي به ثبت اسامي كاركنان 
و مديرانشان در سللامانه فیش و حقوق و دستمزد 
كاركنان خبر داد و گفت: بنا برايللن ما براي اينكه 
بودجه متوازني ارائه بدهیم بیش از همه بر كاهش 
هزينه ها در درون دولت و ساير نهادهايي كه به آنها 
بودجه تخصیص مي يابد، متمركز شللده ايم همه 

نهادها و دستگاه ها نیز همكاري كرده اند. 
وي در ادامه اهداف اصلي بودجه را در دو بخش 
خارجي و داخلي تشريح كرد و گفت: از يك سو 
ما به دنبال اين بوديم در خارج از كشللور نشان 
دهیم كه با كاهللش درآمدهاي نفتللي قادر به 
اداره كشور هستیم و در هدف داخلي خود نیز به 
دنبال تأمین حداقل معیشت مردم و حمايت از 

ايجاد اشتغال و تولید هستیم. 
  چرا ارز 4200 توماني حذف نمي شود

معاون سازمان برنامه در پاسخ به سؤال ديگري كه 
چرا ارز 4200 توماني به رغم اصرار كارشناسان 
حذف نمي شود، گفت: حجم 14 میلیارد دلاري 
كالاهاي اساسي در سللال بعد به 10/5 میلیارد 
دلار كاهش يافته ولي اين مقدار ارز يارانه اي براي 
تأمین حداقل معیشت مردم و تأمین يارانه هاي 
دارو و تجهیزات بهداشتي اسللت و نمي توان آن 
را حذف كرد، زيرا مردم بار ديگر تحت فشار قرار 

خواهند گرفت. 
وي البته افزود: ممكن اسللت كه اين نظر سازمان 
برنامه و بودجه در مجلس دسللتخوش تغییرات 
قرار بگیرد، به عنوان مثال بحث حذف يارانه شكر 
مطرح شده ولي ما براي حفظ قدرت خريد مردم 
برآن تأكید داريم. معللاون اقتصادي و هماهنگي 
سازمان برنامه و بودجه كشللور در ادامه به تحقق 
10 درصدي درآمدهاي مالیاتي اشاره كرد و گفت: 
در بودجه امسال حدود 140 هزار میلیارد تومان 
درآمد فرض شللده كه با حدود 20 درصد افزايش 
رقم 175 هزار میلیللارد توماني سللال بعد حتماً 
محقق خواهد شد،  زيرا رقم افزايش يافته در بودجه 
99 كمتر از نرخ تورم بوده و مي تواند از محل مالیات 

بر ارزش افزوده عملیاتي شود. 
   اصلاح�ات س�اختاري قان�ون جدي�د 

مي خواهد 
وي در پاسللخ به سللؤال ديگر »جوان« كه چرا 
پیشنهادات اصاحات ساختاري سازمان برنامه و 
بودجه در بودجه 99 قابل مشاهده در میان اعداد 
درآمدي نیست و مردم اين سؤال را دارند كه چرا 
فقط از حقوق بگیران مالیات دريافت مي شود نه 
ثروتمندان گفت: بسیاري از اصاحات ساختاري 
از جمله پايه هاي جديد مالیاتي و روش هاي نوين 
دريافت مالیات نیازمند لايحه هاي مجزا دارد و بايد 
در مجلس به تصويب برسد بنابراين نمي توانستیم 
مللوارد اصاحللات سللاختاري را در بودجه99 
بگنجانیم اما تمام موارد اصاحات ساختاري در 
حوزه درآمدهاي پايدار و ساير بخش هاي آن را به 
ماده و تبصره تبديل كرده ايم و آماده ارائه به هیئت 
دولت و مجلس است و از رسانه ها مي خواهیم كه 

در اين باره به ما كمك كنند. 
   11 بند از اصلاحات ساختاري كه در بودجه 

99 اعمال شد
وي در عین حال به 11 بند از اصاحات ساختاري 
كه در بودجه گنجانده شده پرداخت و گفت: برنامه 
محور كردن دستگاه ها، مبادله موافقتنامه در هنگام 
بررسللي بودجه، نظام روابط مالللي میادين نفتي، 
برنامه تولید و اشتغال دوسالانه، بودجه دوسالانه، 
هماهنگي بخشي، منطقه اي و تقويت استان ها در 
تخصیص بهینه منابع، ساماندهي تعهدات و تضامین 
دولتي، هدف گللذاري پرداخت بلله ذينفع نهايي، 
ايجاد ساختار پويا براي بازنگري مستمر هزينه ها، 
ساماندهي پژوهشللكده ها، بودجه ريزي عملیاتي 
مبتني بر عملكرد از جمله اصاحات ساختاري است 

كه در بودجه مد نظر قرار گرفته است.
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پورمحمدي:درآمدهاينفتي99حتماًمحققميشود
: براي تحقق درآمدهاي پايدار   معاون سازمان برنامه در پاسخ به »جوان«
از محل پايه هاي مالياتي جديد ماده ها و تبصره هاي آن را آماده كرده است

بنيادمستضعفان670ميلياردتومان
مالياتعملكردپرداختكرد

 فتاح: 1100 پرونده تصرف اموال بنياد را 
در دستگاه تشکيل داديم

رئي�س بنياد مس�تضعفان با بي�ان اينک�ه تاكن�ون 670 ميليارد 
97 داده ايم، گف�ت: رئي�س  باب�ت س�ال  توم�ان مالي�ات 
س�ازمان برنام�ه و بودج�ه ب�راي س�ال آين�ده مالي�ات م�ا را 
1600 ميلي�ارد توم�ان در نظ�ر گرفته  اس�ت.  در بودج�ه، 
پرويز فتاح در نشست خبري با خبرنگاران به تشريح فعالیت هاي بنیاد 
مستضعفان پرداخت و گفت: درآمد بنیاد در 9 ماهه اول سال افزايش 

يافته و از 35 هزار میلیارد تومان فراتر رفته است. 
   نوبخت ماليات 99 بنياد مستضعفان را تعيين كرده است

فتاح با بیان اينكه تاكنون 670 میلیارد تومان مالیات بابت سللال 97 
داده ايم، گفت: پیش بیني مي كنیم اين رقم در سللال جاري به 1000 
میلیارد تومان برسللد و آقاي نوبخت براي سللال آينده مالیات ما را در 

بودجه 1600 میلیارد تومان در نظر گرفته اند. 
وي با تأكید بر اينكه بنیاد به بازار ارز و طا اصاً ورود نمي كند، اضافه 
كرد: سللود بنیاد قبل از كسر مالیات در سللال 97 رقم 5400 میلیارد 
تومان بود. وي افزود: 31 شركت بورسي داريم و 10 شركت ديگر ما نیز 

به زودي به بورس مي روند. 
فتاح بللا بیان اينكلله تا پايللان  99 هملله پروژه هاي نیمه تمللام بنیاد 
مستضعفان به پايان مي رسد، تأكید كرد: قرارداد ما در بخش مسكن دو 

معلول به بالا 1400 واحد است كه تا سال آينده تحويل مي دهیم. 
وي اضافه كللرد: در فولاد كاوه 4000 میلیارد تومان سللرمايه گذاري 

مي كنیم و تا سال آينده به بهره برداري مي رسد. 
    آن سبو بشکست و آن پيمانه ريخت! 

فتاح از ارسال 1100 پرونده تصرف اموال و اماك بنیاد مستضعفان به 
قوه قضائیه براي رسیدگي و برگرداندن آن خبر داد و گفت: رئیس قوه 
قضائیه دستور تشكیل شعبه خاص براي رسیدگي به اين پرونده ها را 
صادر كرده است؛ در حال حاضر اين تعداد پرونده ارسال شده و احتمال 
افزايش آن وجود دارد. رئیس بنیاد مسللتضعفان اظهار داشللت: 174 
شركت ثبت شده در بنیاد داريم كه 169 شركت فعال است از اين تعداد 
در سال گذشللته، 36 شللركت زيان ده بود كه عمدتاً به علت نوسانات 

اقتصادي سال 97 و تغییر قیمت ارز بود. 
وي بیان كرد: بنیاد مستضعفان دو بال »اقتصادي« و »محرومیت زدايي« 

دارد كه بنیاد علوي بال محرومیت زدايي ما است. 
فتاح افزود: 12 منطقه نظیر قلعه  گنج، شناسايي كرديم كه بنیاد آنجا 
هم كارهاي محرومیت زدايللي انجام مي دهد و هزينه هللا آنجا از نظر 
تسللهیات فعالیت هاي اقتصادي و غیره بر عهده بنیاد مسللتضعفان 

خواهد بود. 
رئیس بنیاد مسللتضعفان اضافه كرد: در بنیاد علللوي از ظرفیت هاي 
گروه هاي جهادي اسللتفاده مي كنیم و هفته آينللده اولین همايش با 

همكاري گروه هاي جهادي داريم. 
فتاح همچنین درباره زمین 19 هكتاري بنیاد مستضعفان در میدان 
آرژانتین گفت: ما در پنج هكتار آن فعالیت داريم و آماده ايم 14 هكتار 

باقیمانده را در اختیار شهرداري براي استفاده مردم قرار دهیم. 
وي گفت: بنیاد مستضعفان 100 مدرسه ساخته است همچنین در حال 
احداث چند بیمارستان در شهرهاي آبادان، اهواز، دزفول، مراغه تپه و 

غیره هستیم كه پس از تكمیل تحويل دولت مي دهیم. 
وي گفت: 300 هزار تن سللیمان زلزله كرمانشللاه را تأمین كرديم و 
سیمان مناطق سللیل زده را داديم، همچنین سللیمان میانه را به طور 

رايگان تأمین كرديم. 
وي درباره آزادراه تهران  ل  شمال گفت: منطقه يك آزادراه در بهمن ماه 
امسال به بهره برداري مي رسد و از نظر تجهیزات مشكلي نداريم و كار 

تقريباً در منطقه يك به پايان رسیده است. 
    امسال بنياد علوي 1200 ميليارد تومان خرج مي كند

رئیس بنیاد مستضعفان گفت: بنیاد علوي امسال 1200 میلیارد تومان 
خرج مي كند در بنیاد علوي كارهاي محرومیت زدايي را دنبال مي كنیم. 
رئیس بنیاد مستضعفان اظهار كرد: در راستاي جلوگیري از هدررفت 
سرمايه گذاري در بنیاد پروژه  مال هاي نیمه تمام تا سال آينده به پايان 

مي رسد و هیچ پروژه مال  سازي در بنیاد شروع نمي شود.

شاخصبورس
از۳6۲هزارواحدهمگذشت

معاملات ديروز ب�ورس در حالي به پايان رس�يد كه ش�اخص كل 
اين بازار ب�ا 2۸9۳ واحد صعود، به ۳62 هزار و 2۵9 واحد رس�يد. 
به گزارش »ايسنا«، روز گذشته بر خاف روز دوشنبه شاخص كل با 
معیار هم وزن نیز همسو با شللاخص كل بود و با 976 واحد رشد، رقم 
113 هزار و 581 واحد را ثبت كرد. همچنین 519 هزار معامله توسط 
معامله گران انجام شد كه 22 هزار و 737 میلیارد تومان ارزش داشت 

و نسبت به روز گذشته كم شده است. 
نمادهاي صنايع پتروشیمي خلیج فارس، س. نفت و گاز و پتروشیمي 
تأمین، پالايش نفت بندرعباس، گسترش نفت و گاز پارسیان، معدني 
و صنعتي چادرملو و پالايش نفت تبريز نسللبت به ساير نمادها تأثیر 
بیشتري در روند صعودي بازار داشتند و در مقابل نماد فولاد مباركه 
اصفهان بیشترين تأثیر منفي را نسبت به ساير نمادها در بازار داشت. 
پربیننده هاي امروز بورس، بانك هاي تجارت، ملللت و اقتصاد نوين، 
سللايپا، س. صنايع شللیمیايي ايران، فولاد مباركه اصفهللان و ايران 

ترانسفو بودند. 
   شاخص كل فرابورس ۵2 واحد رشد كرد

معامله گران امروز نیز مانند روز گذشللته شللاهد رشللد شاخص كل 
فرابورس بودند؛ به طوري كه اين شللاخص با 52 واحد رشللد در رقم 
4666 واحد ايسللتاد. معامله گران در فرابللورس 276 هزار معامله به 
ارزش 12 هللزار و 900 میلیارد تومان انجام دادند كه نسللبت به روز 

گذشته كاهش داشت. 
ديروز سللنگ آهن گهر زمین، پتروشللیمي مارون، هلدينگ صنايع 
معدني خاورمیانه، پتروشیمي زاگرس، صنايع ماشین هاي اداري ايران، 
سهامي ذوب آهن اصفهان و پالايش نفت شیراز نسبت به ساير نمادها 
بیشترين تأثیر مثبت را در فرابورس داشتند. همچنین سهامي ذوب 
آهن اصفهان، گروه صنايع كاغذ پارس، كشت و صنعت شهداب ناب 
خراسان، گروه كارخانجات صنعتي تبرك، داروسازي آوه سینا، گروه 
سرمايه گذاري میراث فرهنگي و سرمايه گذاري توسعه گوهران امید 

نمادهاي پربیننده فرابورس بودند.

 مهران  ابراهیمیان
  گزارش   یک

مجيد  عسگرپور   |     مهر

رئيس بنياد ملي    کشاورزی
ن  ا ر م�کا گند
اي�ران در واكن�ش ب�ه درخواس�ت دولت از 
توليدكنندگان ب�راي تحويل گندم گفت: اگر 
قرار بود گندم را كيلويي 1700 تومان به دولت 
بفروشيم، همان شش ماه قبل مي فروختيم. 
شللركت بازرگاني دولتي ايران يك شنبه هفته 
جاري، از آمادگي براي خريد بدون محدوديت 
گندم مللازاد بر نیاز كشللاورزان به نللرخ خريد 
تضمیني خبر داد و اعام كرد: وجوه خريد گندم 

را نقداً و فوري پرداخت خواهیم كرد. 
عطللاءالله هاشللمي در گفت وگو بللا »مهر« در 
واكنش به درخواسللت دولت از تولیدكنندگان 

براي تحويل گندم گفت: ايللن خبر خوبي براي 
تولیدكنندگان نبود؛ چراكه قیمت خريد همان 
1700 تومان قبلي است. وي ادامه داد: ما اعام 
كرده بوديم براسللاس قیمت توافقللي حداقل 
2500 تومان براي هللر كیلوگرم بايد اين خريد 
انجام شود؛ اين نرخ از قیمتي كه قرار است دولت 
براي واردات هر كیلوگرم گندم صرف كند خیلي 

كمتر است. 
رئیس بنیاد ملي گندمكاران كشور تصريح كرد: 
اگر قرار بود كشللاورزان گندم خللود را كیلويي 

1700 تومان به دولت بفروشللند كه همان پنج 
ماه قبل ايللن كار را مي كردند. بنابراين تا زماني 
كه قیمللت تغییر نكنللد كشللاورزان تمايلي به 
فروش گندم هاي خود به دولت ندارند. هاشمي 
درباره اينكه برخي تشللكل هاي تولیدي عنوان 
مي كنند كه تولید گندم در كشور كاهش يافته 
و گندم چنداني در اختیار كشللاورزان نیسللت 
كه بخواهند به دولت بفروشللند، افزود: تشكل 
تخصصي گندم در كشور بنیاد ملي گندمكاران 
است و تشكل هاي ديگر احتمالاً اطاعات كافي 

در اين زمینه ندارند. آماري كه ما اعام مي كنیم 
براساس اطاعاتي است كه از همكاران مان در 
دهستان ها و شهرستان هاي سراسر كشور جمع 
آوري مي كنیللم بنابراين اين آمار كارشناسللي 
شده است. وي در بخش ديگري از سخنان خود 
با اشللاره به همكاري مطلوب سللازمان بازرسي 
كل كشللور با گندمكاران در بحث شكايت آنان 
از دولت به دلیل تخلللف در اجراي قانون خريد 
تضمیني گفللت: آن طور كه ما خبردار شللديم 
حدود يك هفته قبل سللازمان بازرسي نامه اي 
درباره تغییر قیمت خريد تضمیني گندم در سال 
زراعي جاري به رئیس جمهور نوشللته و منتظر 

پاسخ رئیس جمهور است.

گندمكاران:۱۷۰۰توماننميفروشيم!
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وارداتكاميونهايدستدوماروپايي
باكاركرد۳ساله

دبير انجم�ن كاميون داران كش�ور گفت: طبق دس�تور وزير راه و 
شهرس�ازي واردات كاميون هاي دس�ت دوم اروپايي ب�ا كاركرد 
س�ه س�اله ابلاغ ش�ده، اما هنوز به مرحله اجرايي نرسيده است. 
احمد كريمي در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران »جوان«، با بیان اينكه 
موضوع نوسللازي ناوگان حمل و نقل جاده اي به ويژه در بخش بار در 
دستور كار دولت و وزارت راه و شهرسازي قرار گرفته است، گفت: طبق 
دستوري كه وزير راه و شهرسازي اباغ كرده است براي نوسازي ناوگان 
جاده اي كامیون هايي تا سه سال كاركرد اروپايي وارد كشور مي شوند، اما 

هنوز به مرحله اجرايي نرسیده و آيین نامه هاي آن اباغ نشده است. 
او با اشللاره به اينكه اگر حمل و نقل جاده اي را به يك بیمار تشبیه كنیم، 
مهم ترين بیماري در حوزه كامیون ها فرسللودگي ناوگان اسللت، افزود: 
متأسفانه سللازمان راهداري و وزارت راه و شهرسازي اصلي ترين بیماري 
اين بخش را فراموش كرده اند و به مشكات جانبي اين حوزه مي پردازند. 
كريمي با اشاره به اينكه تعداد ناوگان هاي فرسللوده جاده اي بسیار زياد 
شده اسللت، اظهار كرد: ورود ناوگان دسللت دوم براي جبران فرسودگي 
اين حوزه مشكلي از اين حوزه ها را برطرف نمي كند و باعث افزايش تعداد 
ناوگان هاي فرسوده مي شود. دبیر انجمن كامیون داران كشور يادآور شد: 
با توجه به شرايط سنگین تحريم ها و اجازه ندادن ورود قطعات يا خودرو ها 
ورود ناوگان اروپايي دست دوم شايد مفید باشد كه البته امیدواريم دولت 
هرچه سللريع تر اين آيین نامه را به مرحله اجرايي برساند. وي با اشاره به 
اينكه متأسفانه خودروسازان و وزارت صنعت در نوسازي و ساخت قطعات 
كامیون ها همكار ي هللاي لازم را انجام نمي دهند، اظهللار كرد: در طول 
چند سال گذشللته خودروسللازان هر بار به بهانه هاي مختلف مشكات 
بسیار زيادي براي اين حوزه جهت نوسازي ناوگان ايجاد مي كنند، اما بايد 
متأسفانه در اين بخش سللازمان راهداري نه تنها پیگیر مشكات نیست، 

بلكه نوسازي اين ناوگان را هم به فراموشي سپرده است. 
كريمي از افزايش جهشللي قیمللت كامیون ها هم گله مند بللود و گفت: 
متأسفانه قیمت تمام شده يك كامیون در ايران چندين برابر قیمت تمام 
شده خودرو ها در كشللور هاي خارجي يا حتي كشور هاي همسايه ايران 
است. دبیر انجمن كامیون داران كشور ادامه داد: در يكي دو سال گذشته 
قیمت يك كامیون 700 میلیون تومان بود، امللا هم اكنون قیمت آن به 
بیش از 2 میلیارد تومان رسیده است. او با اشاره به اينكه متأسفانه در واردات 
كامیون به كاربري هاي آنها توجهي نشده است، گفت: در بخش جا به جايي 
و حمل بار ما به كامیون هاي يخچال دار يا كانتینري نیاز شديدي داريم، اما 

در حوزه واردات چنین كامیون هايي كمتر وارد كشور مي شود. 
........................................................................................................................

بازارداخلراصرفاًبابگيروببند



نميتوانكنترلكرد
قائم مقام وزير صنعت با اش�اره به اينکه يکي از مسيرهاي توسعه 
صادرات راه اندازي پايانه هاي صادراتي است، افزود: بازار داخل را 
صرفاً با بگير و ببند، سهميه بندي و قيمتگذاري نمي توان كنترل كرد. 
حسین مدرس خیاباني در گفت وگو با »تسنیم« در خصوص راه اندازي 
میادين میوه و تره بار اظهار داشت: آمارهاي رسمي حكايت از آن دارد 
كه بیش از 50 درصد مردم، براي خريد میوه و تره بار خود، به میادين 
میوه و تره بار مراجعه مي كنند و در كنار آن، ساير اقام  پرمصرف سبد 
مصرفي همچون كالاهاي اساسي و شوينده ها به ويژه در مناسبت هاي 
خاص نیز با كمترين اختاف قیمت از تولید تا مصرف به دست مردم 
مي رسللد. وي با اشللاره به اباغیه وزارت صنعت، معللدن و تجارت به 
اسللتان ها براي راه اندازي سللازمان میادين میوه و تره بار در استان ها 
گفت: میادين میوه و تره بار با مصوبه شوراي انقاب تشكیل و سال 72 
نیز از سوي هیئت وزيران مصوب شده اند؛ بنابراين اين اباغیه تاش 
كرده تا از ظرفیت هاي شللهري براي كوتاه كردن فاصله بین تولید تا 
مصرف بهره برداري كند. وي اين اقدام وزارت صنعت، معدن و تجارت را 
در راستاي ايجاد مراكز لجستیك توزيع شهري دانست و گفت: سیاست 
وزارتخانه اين اسللت كه با راه اندازي مراكز توزيع شهري، محلي براي 
عرضه مستقیم كالاهاي داخلي فراهم كرده و توزيع متوازن را مشابه 

آنچه در بسیاري از كشورها اجرا و پیاده سازي شده انجام دهد. 
قائم مقام وزير صنعت بیان كرد: در مقاطعي كه قیمت برخي اقام به دلیل 
وضعیت تغییرات فصلي يللا اتفاقاتي كه به دلايل طبیعللي و خارج از اراده 
دولت در بازار بالا مي  رود يا در مناسللبت هاي خاصي كلله تقاضاي خريد 
افزايش مي يابد، میادين میوه و تره بار به عنوان شللبكه هاي مطمئن براي 
عرضه كالاها وارد عمل شده كه نمونه ورود موفقیت آمیز اين مراكز توزيع 
شللهري را مي توان اخیراً در حوزه تنظیم بازار گوجه فرنگي مشاهده كرد. 
مدرس خیاباني با تأكید بر اينكه، بازار را صرفاً با بگیر و ببند، سهمیه بندي و 
قیمتگذاري نمي توان كنترل كرد، اظهار داشت: بايد زيرساخت هاي تجاري 
شكل گرفته و تقويت شود اگر سرگرم بازرسي شويم، به طور قطع از اجراي 
سیاست هاي تنظیم بازار باز خواهیم ماند. به گفته وي، برخي ابزارهاي تنظیم 
بازار از جنس مّسكن است و استفاده از روش هاي قیمت گذاري، به صورت 
مقطعي و كوتاه مدت بر بازار اثرگذار خواهد بود؛ در حالي كه قیمت ها خروجي 
ابزارهاي تنظیم بازار هستند،اما متأسفانه به دلیل عدم وجود زيرساخت هاي 
كافي در حوزه تجاري، از اين ابزارها به درستي استفاده نمي شود. قائم مقام 
وزير صنعت، معدن و تجارت افزود: در واقع، گسترش بهینه سیستم توزيع 
كالا و توسعه متوازن زيرساخت هاي تجاري مي تواند خروجي  سیاست هاي 
تنظیم بازار را به نفع مصرف كنندگان و تولیدكنندگان هدايت نمايد؛ در غیر 
اين صورت اگر سیاستگذاري اشللتباه صورت گیرد، هر چقدر كه نظارت و 
بازرسي هم تقويت شود، در بازار به پاسخ مناسب منتج نخواهد شد، بنابراين 
سیاستگذاري ها در حوزه تنظیم بازار بايد مبتني بر دو شاخص موجودي كالا 

و قیمت متعادل از بخش تولید تا مصرف باشد و دائم كنترل شود.

سازمان آگهي هاي 
 روزنامه جوان
تلفني آگهي مي پذيرد
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